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Koeienbloempjes

voer Nutex) kan het gehalte aan ome- 
ga 3-vetzuren gunstig worden beïnvloed.
De twee bezoeken binnen een week van 
Verburg geven aan dat weidegang veel 
politieke aandacht krijgt. ‘Ik ben verrast 
dat anderhalf jaar nadat afgesproken is 
dat de sector weidegang op de agenda 
zou zetten, concrete plannen zijn ge-
maakt die nu leiden tot de Stichting 
Weidegang. Van onder uit de sector zijn 
er afspraken gemaakt. Daardoor is er 
een breed draagvlak van vertrouwen ge-
creëerd. Dit is eigenlijk een schoolvoor-
beeld van hoe je zonder de bemoeienis 
van de overheid goede afspraken kunt 
maken.’  
Robert van Ballegooijen, lid van de con-

Danny Reinhart, 
worstenmaker te  
Amsterdam:
‘Vlees van de os, een gecastreer-
de stier, komt er niet meer aan te 
pas bij gerookte ossenworst. Er 
zijn geen echte ossen meer.’ (dV)

Nico Bons, 
melkveehouder te  
Ottoland:
‘Het blijft mijn ultieme doel om 
een Europese kampioene te fok-
ken.’ (Kv)

Henk Jan Ormel, 
lid van de Tweede Kamer:
‘Onthoornen is een ingreep in het 
belang van het welzijn van de 
hele veestapel.’ (Bo)

Ludo Hellebrekers, 
voorzitter Koninklijke 
Maatschappij voor  
Diergeneeskunde:
‘Bij een goede verdoving door 
een dierenarts is onthoornen ac-
ceptabel. Wat dan overblijft, is 
de napijn. Ik weet niet hoe lang 
die duurt. Zeker is dat niet ont-
hoornen in de huidige melkvee-
houderij veel problemen zou ge-
ven.’ (Bo)

Gerard Busger, 
melkveehouder te Enter:
‘Als mensen voor Spa blauw, ge-
woon water, drie keer zoveel be-
talen dan voor melk, dan hebben 
wij iets niet goed gedaan in  
de marketing. Terwijl melk een 
uniek product is. Er is nog geen 
fabriek of laboratorium waar ze 
uit simpel gras zo’n hoogwaar-
dig voedingsproduct als melk 
kunnen maken.’ (Tb)

Jo van Hemelrijck, 
directeur Europa-Bio:
‘Europese koeien krijgen Ameri-
kaanse mais te eten, waarvan 

iedereen weet dat die genetisch 
gemanipuleerd is.’ (Ev)

Aart de Kruif, 
hoogleraar Diergeneeskun-
de te Luik:
‘In Utrecht hebben ze allemaal 
vreemdsoortige studiemethoden 
en hervormingen. Studenten wor-
den wat dat betreft aan hun lot 
overgelaten. Kennis is niet zo be-
langrijk, als ze het maar kunnen 
vinden. Dus als je een ziek dier 
hebt, dan zeg je tegen het baasje of 
de boer: ik moet even op Google 
kijken wat het is. Dat is een me-
thode waar ik persoonlijk niet van 
houd.’  (dV)

Martien Nillesen, 
melkveehouder te  
Groesbeek:
‘Het vee, daar leef je voor. Daar 
zorg je voor en daar heb je alles 
voor over. De dieren moeten het 
goed hebben.’ (AgD)

Siebe Reitsma, 
melkveehouder te  
Allingawier:
‘Er is niks mooier dan koeien op de 
ouderwetse Friese stal in het verse 
stro. De EU wil na 2010 het vast 
staan op stal verbieden. Ik snap 
dat niet, het is immers door de 
eeuwen heen altijd al zo geweest. 
Die lui hebben zoveel gestudeerd, 
ze staan niet meer met beide be-
nen op de grond. Kijk naar de zui-
velfabriek: die wil alle medische 
gegevens van de koe hebben. Wij 
vragen toch ook niet de medische 
gegevens van hun personeel op?’ 
(FP)

Douwe de Boer, 
melkveehouder te  
It Heidenskip:
‘Natuurlijk, keuringen vormen 
niet de hoofdzaak in ons bedrijf. 
Maar de keuringen zijn precies 

dat wat het werk zo aardig maakt. 
Anders zit je toch alleen maar op 
de boerderij.’ (LC)

Arie van der Hoek, 
stoppend melkveehouder 
te Drachtstercompagnie:
‘Aan de fokkerij heb ik nog altijd 
plezier, maar die hele papierwin-
kel, die staat me tegen. De vrijheid 
is er niet meer. Heb  je het ene for-
mulier ingevuld, ligt het volgende 
alweer bij de post.’ (LC)

Harm-Jan Poelman, 
melkveehouder te  
Stadskanaal:
‘Beenwerk weegt zwaar bij ons. 
De koeien moeten wel bij het voer-
hek kunnen komen.’ (NO)

Rosalie van Breemen, 
ex-model en tv-presenta-
trice:
‘Ik slijp mijn messen zelf, ik hou 
van goede materialen. Het slijpen 
heb ik van mijn ex Alain Delon ge-
leerd. Hij had maar één diploma, 
een slagersdiploma. Wij zouden 
altijd nog eens een worstmakerij 
beginnen, of een slagerij. Het is 
fantastisch om je eigen worst te 
maken. Dan lieten we een half 
rund komen en het uitbenen de-
den we samen, op zo’n groot hak-
blok. De vegetariërs zullen het wel 
erg vinden, maar goed vlees is zó 
aangenaam om vast te pakken.’ 
(VT)

Bronnen: Koevisie (Kv), Boerderij (Bo), Tubantia (Tb), Elsevier (Ev), de Volkskrant (dV), NRC Handelsblad (NRC), Agrarisch 
Dagblad (AgD), VaraTVmagazine (VT), Leeuwarder Courant (LC), Nieuwe Oogst (NO), Friesland Post (FP)
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‘De consument gaat er gewoon van 
uit dat de melk in de supermarkt 

van koeien is die in de wei lopen.’ Marc 
Jansen, werkzaam bij het Centraal Bu-
reau voor Levensmiddelenhandel (CBL), 
legde tijdens de startbijeenkomst van 
Stichting Weidegang in Ermelo helder 
uit dat er voor de consument geen twij-
fel over bestaat dat de koe in de wei 
thuishoort. ‘De melkveesector kan nu 
nog doen wat andere sectoren verzuimd 
hebben: laten zien waar die mee bezig 
is. De consument heeft de laatste jaren 
het gevoel gekregen dat hij ver van de 
productie van levensmiddelen af is ko-
men te staan. Vooralsnog geldt dat niet 
voor de melk, de koe is een ambassadeur 
voor de sector.’
De oprichting van Stichting Weidegang 
is een initiatief van het CBL, Friesland 
Foods en de Vereniging Natuurmonu-
menten. De stichting wil de zichtbaar-
heid van de koe in het landschap onder-
steunen en stimuleren. De stimulering 
komt tot uiting via het opleiden van  
dertig weidespecialisten die twijfelende 
veehouders of veehouders die gestopt 
zijn met weidegang, kunnen begeleiden 
om alsnog voor weidegang te kiezen. 
Voor de financiële ondersteuning van 
weidegang wordt een fonds opgericht 
waarin geld gestort kan worden. De uit-

eindelijke meerprijs voor melk van wei-
dende koeien hangt af van het geld dat 
in het fonds zit. 
Friesland Foods heeft alvast een aanzet 
gegeven en stort drie jaar lang jaarlijks 
twee miljoen euro in het fonds. Chris 
Kalden, vanaf begin mei directeur van 
Staatsbosbeheer, zal het voorzitterschap 
van de stichting op zich nemen. Het 
stichtingbestuur zal verder bestaan uit 
vertegenwoordigers van de deelnemen-
de partijen.

Wandelend visitekaartje
De startbijeenkomst van de Stichting 
Weidegang werd opgeluisterd door de 
komst van Gerda Verburg, minister van 
LNV. Verburg was ‘trots op het initiatief’ 
en noemde de weidende koe ‘een wan-
delend visitekaartje’. 
Verburg was een week eerder ook al 
aanwezig op de start van de campagne 
van Campina-merkmelk in het Zuid-
Hollandse Waarder. Daar molk de nieu-
we minister van Landbouw met ferme 
stralen een emmer melk in een mum 
van tijd vol. Campina zet met merk- 
melk in op melk met een gezondere  
samenstelling dankzij een evenwichti- 
gere vetzuursamenstelling. Weidegang 
helpt daarbij een handje, maar ook door 
te sturen in het rantsoen (via het kracht-

cerndirectie van Friesland 
Foods, nam dankbaar de  
complimenten aan. Friesland 
Foods is mede-initiatiefnemer 
van het project en zal voor  
de dagverse zuivelproducten 
vanaf nu louter gebruikma-
ken van melk die afkomstig 
is van koeien die in de weide 
lopen. Albert Heijn heeft zich 
aangesloten bij de stichting 
en zal de melk afnemen, 
maar volgens Van Ballegooij-
en is het nog te vroeg om te 
vermelden of Albert Heijn 
ook geld in het fonds gaat 
storten. ‘We zijn net gestart 
en we zijn al blij dat een 
marktleider als Albert Heijn 
de stichting steunt. We hopen 
dat andere zullen volgen.’

Zonder Campina
Naast winkelketens zijn  
ook alle zuivelondernemin-
gen aangeschreven om deel 
te nemen aan het project. 
Vooralsnog heeft alleen Rou-
veen Kaasspecialiteiten zich 
als deelnemer aangemeld. 
Ook Campina is benaderd vol-
gens Van Ballegooijen. ‘Cam-
pina heeft aangegeven zich 
voorlopig vooral te willen  
focussen op de eigen merk-
melk. Andere zuivelonderne-
mingen hebben deelname 
nog in beraad.’
Van Ballegooien vindt niet 
dat de Stichting Weidegang 
een concurrent is van de 
merkmelk van Campina. ‘We 
vullen elkaar juist aan, we 
werken in elkaars verlengde. 
Campina legt er een gezond-
heidsclaim op en dat is iets 
heel anders. Wij proberen 
om een zo breed mogelijk 
draagvlak te krijgen om de 
koe in de wei te houden.’

Jaap van der Knaap

Politiek en weidega ng
Drukke dagen voor minister Verburg met introductie van melk van  weidende koeien

De oprichting van de Stichting Weidegang en de introductie van 

Campina’s merkmelk kregen afgelopen weken landelijke 

belangstelling. Weidegang is ‘hot’ en melk van weidende koeien zit 

vanaf nu standaard in dagverse zuivel van Friesland Foods.

Marjoleine de Vos, 
culinair redactrice:
‘De kudde van Anloo bestaat uit 
hooglanders. En een deel van die 
hooglanders, ja helaas, zo is het 
nu eenmaal, kun je opeten. De 
stieren die geen aanleg voor fok-
stier hebben en dus in ossen ver-
anderen en de moeilijke koeien, de 
lastige karakters, zijn voor de 
slacht.’ (NRC)

Gerda Verburg melkt in een mum van tijd 
een emmer vol


